1、 陕西布艺

布艺是一种采用绣、拼、贴、缀、填充等综合手法制成的立体布制艺术品。根据用途分为四种类型: 一是为孩童所作的布艺，也称布玩;二是婚俗布艺，有着美化新婚洞房的作用，更寄托着辟邪纳福、生殖繁衍的祈盼;三是寿俗布艺，多为女儿为老人所做，有生命延绵、种族昌盛的寓意;四是端午节的各式香包，有辟邪护生的民俗功用。

Folk Embroidery of Shaanxi Province

      Folk embroidery of Shaanxi Province includes many kinds of handmade cloth articles, through such　needlework skills as  piecing rags together, embroidering, sticking, stitching and stuffing. According to

different functions and purposes, the embroidery falls into four types. The first type is the cloth　toy made for children to play with. The second is those cloth ornaments used in wedding ceremony. They are used to decorate the bridal chamber and also help to express folk 

people’s wishes for good-luck, exorcising evil spirits and thriving in fertility. The third is those which are made by daughters for their parents wishing for their longevity and prosperity of the family. The last type is the cloth sachet, made during the Dragon Boat Festival. It is also lucky sign, protecting people and exorcising the evil spirits.

2、 陕西民间剪纸

剪纸，俗称“窗花”，在陕西民间有着久远而深厚的基础。陕西农村，每逢喜庆节日，家家户户便把剪好的窗花贴在糊上白纸的窗子上，这些剪纸内容丰富，多为吉鸟瑞兽，蕴含着吉祥、幸福和繁衍生育的文化内涵，寄托着秦人期盼富裕生活的美好愿望。

Folk Paper-cutting in Shaanxi Province

Paper-cutting, which is also called “window flower”, has a long history and is deep rooted in the villages of Shaanxi Province. In the rural areas of Shaanxi, every time when there is festival or holiday, every household will paste the paper-cuttings on to the white paper that is used to cover windows. Those paper-cuttings are rich in pattern, design and symbol. Most symbols created in paper-cutting are lucky birds, auspicious animals which symbolize good-luck, happiness, prosperity, and also express the good wishes of Shaanxi people for a wealthy and happy life.

三、陕西社火马勺脸谱

社火马勺脸谱是从古代“假面”、“涂脸”发展而来，最早是画在木锨头上作为辟邪之物。20世纪80年代，民间艺人将社火中的人物脸谱画到马勺等器物上，使其具有装饰和辟邪之功能。

Ladle Mask of “She Huo”(social festival) in Shaanxi Province

  The ladle mask of “She Huo” derives from ancient “fake face” and “facial makeup”. Those “fake face” and “facial makeup” were originally painted on  wood shovels to exorcise the evil spirits. In 1980’s, some folk artists began to paint the facial makeup of “she huo” on ladles. And those ladle masks have their functions of decoration and people protection.

四、陕西凤翔木版年画

陕西凤翔木版年画是中国木版画家族中的珍品，迄今已有500多年历史，可谓印刷界之前驱。她继承和发扬了中国最早的木版雕刻技法，结合了彩印手绘技法，形成了敷色浓艳而深沉，线条刚劲而流畅的独特风格,体现着农民对土地的热爱，对富裕生活和幸福爱情的追求向往。

Woodblock New Year Prints of Fengxiang County, Shaanxi Province

The woodblock prints of Fengxiang are the treasure of New Year prints in China. Those prints have a history of about 500 years, and they are considered the pioneers in Chinese printing industry. They inherited the traditional skills and techniques of Chinese woodblock prints and combine the new skills of colored painting with manual drawing. They are bold, bright and unconstrained in colors, lines and designs. They reveal the profound passion of peasants for their land. People can also find from the prints the peasants’ strong desires and pursuits for prosperous life and sweet love.

五、陕西凤翔彩绘泥塑

陕西凤翔彩绘泥塑，俗称“泥玩”，产生于明代,有500多年历史。她是用凤翔粘性很强的“板板土”和泥、制模、翻坯、彩绘而成。其中最具代表性作品虎、狮寄托着送子、护生、镇宅、纳福的寓意，广泛用于民俗文化活动之中。

Painted Clay Sculptures of Fengxiang County, Shaanxi Province
The colorful clay sculptures of Fengxiang are also called “clay toys”. They have existed over five hundred years in history, dating back to the Ming Dynasty. They are made of special clay with strong adhesion from Fengxiang County. The typical and common clay sculptures are those of tiger and lion designs. Most of folk people believe that those two kinds of powerful animals can safeguard the family, ward off the evil spirits and bless the family with peace and health. So such figures are widely used in folk culture activities.

六、陕西农民画  

20世纪五十年代中国新农民文化运动蓬勃发展，陕西一批喜欢绘画的农民拿起画笔，以朴素的绘画语言，描绘自己新的生活，其风格粗犷中蕴含着细腻，作品溶进了民间刺绣和剪纸的手法，质朴清新，成为民间艺术艺苑中的一株奇葩。

Peasants’ Paintings in Shaanxi Province
The cultural activities developed rapidly among the peasants in Shaanxi Province in 1950’s. Some of these peasants, being interested in painting, began to depict their daily life with their pens and brushes. Their paintings are simple, direct, but people can still find some subtle and exquisite factors and traces in their rough-style paintings. Their paintings also assimilate some features and techniques of folk embroidery and paper cutting. With their simple, new and fresh style, these paintings have become a flouring and charming part of folk art.

七、陕西关中皮影

“皮影”是对皮影戏和皮影戏人物制品的通称。皮影戏人物制品是用牛皮或驴皮硝制、刮磨、雕刻、彩绘、镶连而成，具有线条利落丰满，色彩鲜艳等特点。

Leather Silhouette in Guanzhong area, Shaanxi Province.

  The phrase “Leather Silhouette” is actually a general term for the stage performance with  leather silhouette and the richly painted products (including figures, objects and settings of the show) of leather silhouette. These products of leather silhouette are made of buffalo skin, or donkey skin after a series of processing steps such as: chemical treatment, scratching, carving, painting and assembling. The leather silhouette in Shaanxi Province is often regarded expressive, exquisite and colorful in designs and skills.

八、1.陕西青铜器

从公元一世纪到公元二十一世纪，在中国陕西一个叫周原的地方，不断有青铜器被发现。这些青铜器的制造年代在公元前九到十一世纪，那时中国正处在一个叫周的朝代。周原曾经是周王朝的皇室贵族们生活的地方。出土的青铜器形体硕大，纹饰华丽，工艺精湛，其中有各种酒具和餐具，还有祭祀用并刻有记事铭文的礼器。

Bronze Wares of Shaanxi Province

From the first century to the twenty-first century, bronze wares have been frequently discovered and unearthed from a place called Zhouyuan in Shaanxi Province, China. Those bronze wares are made mainly during the period from 9th century B.C. to 11th century B.C. when China was in Zhou Dynasty. Zhouyuan is the place where the kings of Zhou Dynasty and their royal families and relatives lived and perished. The bronze wares unearthed in Zhouyuan are huge、exquisite in decorations and skillfully manufactured. The bronze objects include all kinds of wares for daily use, such as drinking wares, food containers, and also some wares for ritual ceremonies on which a good many ancient words were engraved.

2、唐三彩及秦俑头像

唐三彩是唐代（公元618—907年）生产的由酱黄、草绿和蓝色三种彩釉装饰烧制的陶瓷。秦俑头像是秦始皇兵马俑中的陶俑头像。

The Tri-color Ceramics of Tang Dynasty and Pottery Heads of Qin Dynasty Terra-cotta Warriors and Horses 
The Tri-color Ceramics of Tang Dynasty (618-907 A.D.) is a kind of porcelain which was produced in Tang Dynasty and was decorated with three colors：dark yellow, grass green and light blue. The pottery heads are reproduction of Qin Dynasty Terra-cotta Warriors and Horses.
3、陕西耀州瓷

耀州瓷出于耀州窑。耀州窑位于陕西北部的铜川。耀州瓷巧如范金，精比琢玉，其装饰技法有印花和刻花，也有剔花及划花等，具有浅浮雕的艺术效果。

Yaozhou Porcelain in Shaanxi Province

Yaozhou Porcelain is produced from Yaozhou porcelain kiln. Yaozhou Porcelain kiln is located in Tongchuan, a city in north Shaanxi Province.
Yaozhou porcelain is particularly exquisite and fine in designs and decorations. It has reached a rather high artistic level in porcelain manufacturing industry in China.
4、陕西蓝田玉

陕西蓝田玉，俗称 “菜玉”， 色彩以翠绿居多，迄今已有4000多年的历史。因其历史悠久，储量丰富，质地坚硬，色彩斑斓，光泽温润,所以被誉为中国四大名玉之首。

Lantian Jade in Shaanxi Province

Lantian jade, also called “jade of cabbage”, gets its name for its wonderful shades of green. It has a history of more than 4,000 years. Lantian has abundant deposit of gemstone and a long history of producing jade. Being produced in Lantian, the jade is hard in quality, with warm sleek luster. Its hue is uneven in colors of yellow or light green. For all these reasons, Lantian jade is acknowledged as the top one of those four kinds of best jade in China.

九、陕西风筝

风筝是中国古代发明的一种定翼飞行器，在中国已有2000多年的历史。陕西是中国风筝的发源地。中国古代有人在纸鸢上设置了琴弦，使其遇风发出筝鸣般的声响，故有“风筝”之称。

Kites of Shaanxi Province

Kite (Fengzheng) is a flying object invented by ancient Chinese. It has a history of over 2,000 years in China. Shaanxi is the place from which kite originated. Afterwards, some people began to install strings of musical instruments on the flying object, which helps to produce special sound under the influence of wind (Feng, in Chinese). It sounds just like someone is playing Zheng (a traditional Chinese string musical instrument) in the wind. So does the flying object get its name “Fengzheng”(playing the Zheng in the wind).










